
 

Protokół Nr 37/2013 
z obrad   sesji Rady Gminy  Miłkowice 
z dnia 25 czerwca   2013 r. 
 

                     Obrady  trzydziestej siódmej     sesji Rady Gminy Miłkowice odbyły się dnia 
25 czerwca   2013 r.  w sali narad Urzędu Gminy. Obrady o godz. 13,00 otworzył i 
prowadził   Przewodniczący Rady Gminy  Piotr Krawczyk   

                      Zgodnie z listą obecności w obradach  trzydziestej szóstej    sesji 
uczestniczyło 13 radnych  na ustawowy skład 15 radnych. W obradach sesji nie 
uczestniczył radny : P.Tatys nieobecność usprawiedliwiona  oraz radny H. Szczęsny  
nieobecność usprawiedliwiona  u Przewodniczącego Rady Gminy.  

  
Należy stwierdzić że, trzydziesta siódmej  sesja Rady Gminy w Miłkowicach w dniu 
25 czerwca 2013  r. jest władna do podejmowania uchwał i wniosków. 
 
 W obradach uczestniczyli : 
1.  Ludwika Duszeńko – Klancko – Sekretarz Gminy 
2.   Ewa Wołyniec – Skarbnik Gminy 
3.  Anna Graf – Dyrektor Gminnego Ośrodka  Kultury i Sportu 
4.  Ewa Tkaczyszyn– Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej , 
5.   Ryszard Kaczyński – Dyrektor Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej     
oraz sołtysi sołectw Gminy Miłkowice i mieszkańcy Gminy. 

Listy obecności stanowią załącznik do protokółu z obrad sesji. 
 
Porządek obrad: 
1.Interpelacje radnych. 

2. Informacja  dyrektorów szkół i dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu na temat 

planów związanych z organizacja czasu wolnego dzieci i młodzieży w okresie wakacji. 

3. Informacja dyrektora Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej na temat realizacji 

zadań gminnej  strategii rozwiązywania problemów społecznych. 

4. Podjecie uchwały w sprawie:  

      -  zmiany budżetu Gminy Miłkowice na rok 2013, 

5. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 

6. Sprawy różne. 

Skarbnik Gminy Miłkowice  pani Ewa Wołyniec  złożyła wniosek formalny o 
wprowadzenie do porządku obrad dzisiejszej sesji  w sprawie :” zmiany w Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Miłkowice na lata 2013-2025 ”. 



- za przyjęciem wniosku – 13 głosów, 
- przeciw – 0 głosów, 
- wstrzymało się – 0 głosów 
Wniosek został przyjęty do realizacji i projekt w/w uchwały został przyjęty  do porządku 
obrad dzisiejszej sesji. 
 

Porządek obrad trzydziestej siódmej     sesji Rady Gminy Miłkowice po wprowadzeniu 
zmiany  został przegłosowany: 

- za  – 13 radnych 
- wstrzymało się – 0 radnych 
- przeciw – 0 radnych 

 
Porządek trzydziestej siódmej      sesji Rady Gminy w Miłkowicach na dzień   
25 czerwca 2013 r. został przyjęty do realizacji jednogłośnie wraz z wprowadzona 
zmianą do porządku obrad. 
 
 
P u n k t  1: 
                 Interpelacje  radnych. 
Radni Rady Gminy Miłkowice na obradach dzisiejszej sesji zgłosili  ustnie następujące  
interpelacje : 
 
1.Radny Paweł Barełkowski : 
- na placu posesji ośrodka kultury w Siedliskach zamontować kilka ławeczek z których 
korzystać będą dzieci uczęszczające do „ Bajkowego przedszkola „ oraz inni uczestnicy 
organizowanych imprez w tym ośrodku ( weselnicy). 
 
2.Radna Mirosława Stachura : 
- brak odwodnienia nowo-wybudowanej drogi w Jakuszowie ( wykonano studzienki ale 
nie maja one odpływu),dlaczego tak zrealizowano inwestycje. 
 
3. Radny Marek Kajda: 
- naprawa mostu na rowie „ Karola „  za młynem  w Grzymalinie – problem dojazdu na 
pola rolników, 
- czyszczenie rowów i przepustów  przy drodze powiatowej w Grzymalinie,  
- zwiększone ciśnienia w sieci wodociągowej spowodowało liczne awaria  w sieci 
wewnętrznej  na terenie posesji  zalane mieszkania ,łazienki we wsi Grzymalin, proszę 
wyjaśnić przyczynę  
 
4. Radna Elżbietą Kiełbasa : 
- remont drogi polnej we wsi Patnówek od przystanku autobusowego ( kierunek Legnica 
– Miłkowice ) w kierunku miejscowości Grzymalin – zniszczonej ciężkim sprzętem 
pobierającym żwir ze żwirowni, droga nieprzejezdna stanowi problem dojazdu do pól. 



5.Radny Józef Sieradzki: 
- spadek ciśnienia  wody , szczególnie w soboty , przerwy w dostawie wody w sieci 
wodociągowej we wsi Goślinów 
 
6.Radny Dawid Stachura : 
- wiadomym jest iż techniczni zabezpieczający prawidłowe funkcjonowanie sieci 
kanalizacyjnej i wodociągowej otrzymali wypowiedzenie stosunku pracy , jak Dyrektor 
Zakładu zamierza utrzymać  sieć , bieżąca jej konserwacje oraz usuwać awarie, czy 
zamiarem Dyrektora jest wprowadzenie firm zewnętrznych , które miały by realizować te 
zadania , jakie będą tego koszty ( czy przeprowadzono w tym analizę wydatków), 
- terminy płatności zobowiązań ze strony Zakładu są bardzo długie , jak widzi 
rozwiązanie tej kwestii 
 
P u n k t 2:  

              Informacja  dyrektorów szkół i dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury i 
Sportu na temat planów związanych z organizacja czasu wolnego w czasie 
wakacji: 
 
                Pani Dyrektor Szkoły Podstawowej im. Marii Konopnickiej w Rzeszotarach 
Barbara Jankowicz przedstawiła informację: 
- realizacja programu „ rozgrywki sportowe piłki nożnej, siatkówki oraz tenisa stołowego , 
- warsztaty kulinarne, 
- wyjazd dzieci do Aquaparku w Polkowicach, 
- wyjazd dzieci na kręgielnie 
- warsztaty teatralne. 
               Informacja stanowi załącznik do protokołu z obrad sesji. 
 
                Pan Dyrektor Szkolno-Gimnazjalnego Zespołu Szkół w Miłkowicach 
Krzysztof Sułkowski przedstawił  informację : 
- obóz letni Chorwacja – Riwiera Adriatycka  (11 dni) w ramach programu „twoje zdrowie 
w twoich rękach”, 
- wyjazd na Ukrainę ( miejscowość Otynia) wypoczynek letni w ramach akcji „ mogiłę 
pradziada ocal od zapomnienia „ wraz z porządkowaniem cmentarzy polskich na 
Ukrainie, 
- zajęcia na obiekcie sportowym „ Orlik” ( otwarty turniej piłki nożnej) 
               Informacja stanowi załącznik do protokołu z obrad sesji. 
 
                Pani Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Miłkowicach Anna Graf 
złożyła informację : 
- półkolonie w miesiącu lipcu w placówkach – biblioteka w Miłkowicach, świetlicy 
środowiskowej w Miłkowicach , biblioteka – świetlica w Ulesiu , biblioteko w 
Rzeszotarach, 
- realizacja programu „pożyteczne wakacje „ ze środków z fundacji wspomagania wsi, 



- kolejny program „młodzieżowa akademia rozwoju lokalnego w tym : 
a) bezpłatne 3 dniowe szkolenie wyjazdowe dla 15 osobowej grupy młodzieży w 
Karkonoszach, 
b) bezpłatny  kurs fotograficzny 
c) warsztaty obywatelskie 
           Informacja stanowi załącznik do protokołu z obrad sesji.        
 
 
P u n k t 3: 
              Informacja dyrektora Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej na temat realizacji 
zadań gminnej  strategii rozwiązywania problemów społecznych. 
 

          Pani Dyrektor Gminnego Ośrodka pomocy społecznej w Miłkowicach Ewa 
Tkaczyszyn złożyła informacje z realizacji zadań gminnej strategii rozwiązywania 
problemów społecznych , które wynikają z zadań statutowych ośrodka  a w 
szczególności prowadzone są działania mające na celu zapobieganie wykluczeniu 
społecznemu grup osób , szczególnie ze względu na ubóstwo ,niepełnosprawność czy 
nadużywanie alkoholu. Został zatrudniony asystent rodzinny , który pracuje z 10 
najbardziej niezaradnymi  i wymagającymi pomocy rodzinami- pracuje wyłącznie w 
środowisku , ucząc podopiecznych właściwych zachowań, zaradności , gospodarowania 
pieniędzmi i właściwej opieki nad dziećmi. Zatrudniono również radcę prawnego , który 
przyjmuje  bezpłatnie  przez jedna godzinę w tygodniu mieszkańców Gminy. 
         Informacja stanowi załącznik do protokołu z obrad sesji. 
Radna Mirosława Stachura – wypoczynek letni dzieci – ile dzieci z tego skorzysta. 
         Pani Ewa Tkaczyszyn – dyrektor GOPS – uzyskaliśmy 17 miejsc na ten 
wypoczynek letni dzieci i tyle dzieci pojedzie . 
 

P u n k t 4 : 

              Podjęcie uchwał w sprawie : 

 

-        zmiany budżetu Gminy Miłkowice na rok 2013, 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Ewa Wołyniec – Skarbnik Gminy Miłkowice udzielając 
pełnej informacji  w dokonanych zmianach  w planie wydatków: 
- infrastruktura  wodociągowa i sanitarna – dotacja dla GZGK 34.000 zł na zakup 
dyfuzorów na oczyszczalnie ścieków w Miłkowicach, 
- przesunięcie środków w wysokości 11.596,00 zł z zadania pn” przebudowa drogi 
dojazdowej do gruntów rolnych w Jakuszowie na przygotowanie dokumentów w ramach 
wniosku o włączenie gruntów Rzeszotary do LSSE , na pokrycie opłat z tytułu wyłączenie  
gruntów z produkcji rolnej   z przeznaczeniem pod budowę ciągu pieszo jezdnego przy 
szatni w Siedliskach oraz nowe zadanie „budowa zatoki postojowej w Siedliskach” na 
wykonanie dokumentacji projektowej, 



- przesunięcie zwolnionych środków finansowych w wysokości 57.591,00 zł z zadania 
remont chodnika w Siedliskach na nowe zadanie  budowa miejsc rekreacji plenerowej w 
miejscowości Ulesie i Rzeszotary( zmiana planu finansowego dla ww zadania wynika z 
aktualizacji kosztów w związku z rozstrzygnięciem postępowania przetargowego na 
roboty budowlane ), 
-przesunięcie środków w wysokości 119,36 zł w ramach funduszu sołeckiego Ulesie- 
Lipce z zadania remont drogi w Lipcach na zadanie remont świetlicy wiejskiej, 
- zwiększenie dotacji do dróg gminnych dla GZGK o 6.000 zł 
- przesuniecie Śródków z zadania budowa ciągu rowerowo pieszego w Miłkowicach na ; 
nowe zadanie budowa miejsc rekreacji plenerowej w miejscowości Ulesie i Rzeszotary 
ogółem należy zabezpieczyć 70.000,00 zł, 
- remont dachu oraz części pomieszczeń w budynku urzędu Gminy w Miłkowicach – 
łączna kwota zabezpieczonych środków wyniesie po zmianach 139.833,00 zł  w tym 
przesunięcie środków z zadania przebudowa  i nadbudowa świetlicy i remizy OSP w 
Grzymalinie , 
- zwiększenie planu wydatków o kwotę 57.480,00 zł w tym kwota 35.000 zł na wykup od 
PKP działki nr 466/9 w Miłkowicach , 
- przesunięcie środków finansowych z przeciwdziałania alkoholizmowi  w wysokości 
5.000 zł  na nowe zadanie  inwestycyjne  budowa kotłowni węglowej wraz z przyłączami 
do istniejącej instalacji centralnego ogrzewania w  budynku wiejskiej środowiskowej  w 
Gniewomirowicach , 
- nastąpiły również przesunięcia w środkach finansowych funduszach sołeckich wsi 
Gniewomirowice  i Kochlice zgodnie ze złożonym wnioskiem, 
- wprowadzenie planu wydatków na doposażenie świetlicy w Ulesiu kwotę 2.049,00 zł, 
- przesuniecie zwolnionych środków finansowych w wysokości 29.000,00 zł z zadania 
budowa świetlicy wiejskiej w Jakuszowie na zadanie wyposażenie szatni w Siedliskach w 
przyłącze energetyczne  oraz zagospodarowanie terenu. 
 
 Radny Dawid Stachura – przesuwa się środki finansowe na nowe zadania a nie kończy 
się zadań rozpoczętych jak : dokończenie placu pod nowo- postawionym przystanku w 
Jakuszowie  oraz odwodnienie zrobionej drogi transportu rolniczego w Jakuszowie .Brak 
jest środków finansowych na zadania  komunalne a my robimy nowe zadania jak  punkty 
plenarne  Ulesie , Rzeszotary  , parkingi koło kościoła w Siedliskach itp.- my nie 
kończymy starych rozpoczętych zadań  a podejmujemy nowe zadania . 
           Przewodniczący Rady Gminy Pan Piotr Krawczyk – na posiedzeniu komisji 
stałych Rady Gminy omówiono szczegółowo wszystkie sprawy związane z zakładem 
gospodarki komunalnej dotyczące sieci wodociągowo-kanalizacyjnej. 
            Pani Sekretarz Gminy Ludwika Duszeńko- Klancko  wyjaśniła sprawę 
wykonywania zadania placów zabaw „plenarnych „ informując ,że pozyskane środki 
można przeznaczyć tylko na te zadania  a jak nie wykorzystamy to one nam przepadną 
gdyż nie można przeznaczyć na inne zadania . 
           Pan Piotr Krawczyk Przewodniczący Rady Gminy poinformował  również radnego, 
że na posiedzeniu komisji na którym radny był nieobecny były omawiane szczegółowo 



wszystkie zadania przez pracownika panią A. Wolska i skąd przesunięto środki 
finansowe na ich realizacje i z czego  wynikły te dodatkowe nowe zadania .  
          Radny Dawid Stachura zwrócił się z pytaniem do Przewodniczącego rady cytuje „ 
czy Pan jest Przewodniczący Rady  i na radzie winno omawiać  zadania a tym bardzie że 
w  sesji uczestniczą sołtysi i udzielać wyjaśnień na wynikłe w czasie dyskusji niejasności  
a nie tylko poddawać pod głosowanie gotowe materiały .”? W dalszej swoje wypowiedzi  
poinformował, że należy najpierw kończyć rozpoczęte zadania  i należy iść w tym 
kierunku ,żeby zmniejszyć koszty utrzymania tylko zwiększamy odpłatności. Brak jest 
poświecenie   uwagi na utrzymanie naszych  sieci wodociągowej i kanalizacyjnej  jak 
wiadomo jesteśmy najdroższą gmina z ustaloną stawką płatności za pobór wody i 
odprowadzenie ścieków. 
          Przewodniczący Rady Gminy Pan Piotr Krawczyk poinformował ,ze wszystkie 
zapytania radnych  przekaże Wójtowi Gminy jak wróci z urlopu i w tym celu zorganizuje 
posiedzenie komisji stałych rady Gminy. 
 
- za – 8   głosów 
- przeciw – 2 głosy ( radna M. Stachura i radny D. Stachura) 
- wstrzymało się – 3 głosy (radny S.Basista, J.Wielczyk, P.Wilk) 
Uchwała nr XXXVII/216/2013  w sprawie zmian w budżecie Gminy Milkowice na rok 
2013   została podjęta większością głosów i stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
- zmiany w Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miłkowice na lata 2013-2025 ”. 
Projekt uchwały przedstawiła Pani Ewa Wołyniec – Skarbnik Gminy Miłkowice – 
dokonuje się zmian na podstawie art.229 ustawy o finansach publicznych ,  
który mówi ,że „wartości przyjętych w prognozie finansowej i budżecie  jednostki 
samorządu terytorialnego  powinny być zgodne  co najmniej w zakresie wyniku budżetu i 
związanych z nim kwot przychodów i rozchodów oraz długu jednostki samorządu 
terytorialnego.” 
 
- za – 7 głosów 
- przeciw – 0 głosów  
- wstrzymało się –  6 głosów (radna M. Stachura i radni D.Stachura, S. Basista 
J.Wielczyk, P.Wilk , M.Kajda) 
Uchwała nr XXXVII/2172013 w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Miłkowice na lata 2013-2025 ”. została podjęta większością głosów i stanowi 
załącznik do protokołu. 
 

 
P u n k t 5:     
                Odpowiedzi na interpelacje radnych.  
 
Odpowiedzi na złożone interpelacje zostaną udzielone  na piśmie. 



P u n k t 6: 
             Sprawy różne: 
- gospodarka odpadami na terenie Gminy  Miłkowice od 1 lipca 2013 r. 

                 Sprawe szczegółowo przedstawiła Pani Ludwika Duszeńko- Klancko 
Sekretarz Gminy Miłkowice  
- usługę odbioru odpadów na terenie naszej Gminy świadczyć będzie LPGK w Legnicy – 
wygrało przetarg, 
- komunikaty o dostarczeniu pojemników na poszczególne wsi dla mieszkańców będą 
rozesłane w teren, 
- szkło i plastiki oddajemy do tzw ”dzwonów „ ustawionych na poszczególnych wsiach, 
- odpady niebezpieczne ( baterie , żarówki ) nie mogą być składane do  pojemników, 
- na gruz z remontów w małej ilości to należy zgłaszać u kierowcy to będą dostarczane 
worki odbiór za dodatkowa odpłatnością a gruz w dużych ilościach tez należy zgłosić u 
kierowcy będzie podstawiony dodatkowy pojemnik i odbiór też za dodatkowa 
odpłatnością, 
- odpady zielone ( trawa z koszenia ) można pozyskać worki za dodatkowa odpłatnością 
zostaną zabrane, 
- na dzień dzisiejszy zostało złożonych deklaracji w 80% i należy dokonać ich weryfikacji  
i dlatego dwie osoby z zakładu przeszły do obsługi gospodarki odpadami p. A. Zięba i p. 
U. Grabarek. 
         Radny Marek Kajda – sprawa zbiórki zużytych opon . 
Sekretarz Gminy Pani Ludwika Duszeńko- Klancko – jest przewidziana zbiórka 2 razy w 
roku. 
        Sołtys Wsi Rzeszotary – Dobrzejów Pani Elżbieta Golec - czy jest możliwość 
przekazania takich komunikatów o gospodarce odpadami na poszczególne wsi w celu 
powiadomienia mieszkańców. 
         Radny Leszek Kibler – gdzie będziemy płacić i na czyje konta za odbiór odpadów. 
Sekretarz Gminy Pani Ludwika Duszeńko- Klancko -  na konto Gminy zgodnie z podjętą 
uchwałą. 
           Radny Dawid Stachura zwrócił się z zapytaniem „czy za przyłącze sieci 
kanalizacyjnej od studzienki do domu płaci użytkownik jak zadanie brzmi wykonanie sieci 
kanalizacyjnej wraz z przyłączami? 
          Radny Paweł Barełkowski – czy za odbiór śmieci płacimy od razu czy na konto w 
wyznaczonym terminie . 

        Obrady  trzydziestej siódmej       sesji Rady Gminy Miłkowice  w dniu  
     25  czerwca 2013   r. zostały zamknięte  o godz. 15,30 

         Na tym protokół z obrad trzydziestej siódmej   sesji Rady Gminy 
Miłkowice  został zakończony i po przeczytaniu podpisany. 
 
Protokółowała:       
                                                                          
 Józefa Zawisza   
  



                                   
 
      
                                                                                                                                 

                   
 
 
 
 
 

 

 
 
 


